
В ноябре уже отпраздновали свои “круглые” юбилеи:

Михайлин Вадим Николаевич,
профессор каф. ФБМЕ
Сидоренко Николай Григорьевич,

 доцент каф. ФБМЕ
Желябина Надежда Кондратьевна,

 проректор по НПР
 Погорелов Станислав Васильевич,елов Станислав Васильевич,

доцент каф. МО
Палагута Виктор Фокийович,
 охранник
Щербаков Михаил Ананьевич,
 водитель
Томилов Михаил Григорьевич,
МПО каф. электронных систем
Пирожок Ольга Ивановна,
специалист учебного отдела
Грицай Владимир Петрович, 
декан МТФ.

Администрация и профсоюзный комитет ЗГИА
желают всем вам счастья, радости, тепла 

и внимания ваших близких.
Пусть будут праздничными ваши будни, 

пусть всегда в душе цветет весенний сад!!!

Події, факти, люди

(Початок на стор. 4). Дмитро Кучер, студент гр. ФБМЕ-
05-2д, який закінчив Запорізький радіоколедж з червоним 
дипломом, був зарахований в ЗДІА відразу на другий курс, 
але на контрактну форму навчання. Вчився дуже добре — й 
все вийшло! Коли на факультеті звільнилося бюджетне місце, 
Дмитро подав  заяву на переведення. Згідно з результатами 
конкурсу саме  він і одержав перемогу. 

Відразу три студента ФЕП були переведені на бюджетну 
форму навчання ще на початку навчального року, з 1 вересня. 
Про цю подію ми попросили розказати декана ФЕП В’ячеслава 
Валентиновича Глущевського: «Відповідно додатку до 
„Положення про порядок переведення та поновлення студентів 
до ЗДІА” (затвердженого ректором академії 21.10.2005) 
влітку був оголошений конкурс на заміщення 3-х вакантних 
бюджетних місць на ІІІ курсі денного відділення за напрямком 
«Економіка та підприємництво». Участь у конкурсі взяли 4 
студенти ФЕП, в т.ч. 2 студенти спеціальності ЕК, 2 студенти 
спеціальності ЕП та 5 студентів ФМФ спеціальності фінанси. 
Головним критерієм, за яким здійснюється конкурсний відбір, 
є середній бал за весь попередній період навчання за всіма 
формами контролю. Таким чином, претендентами на заміщення 
3-х вакантних бюджетних місць стали лише 6 студентів, які 
мали середній бал 5,0. Вони й взяли участь у конкурсі. Оскільки 
кількість бюджетних місць на економічні спеціальности 
є мізерною, у порівняні з загальнотехнічними, тому наші 
студенти, яким пощастило вчитися за державні кошти, дуже 
сумлінно відносяться до навчання. І вакантні місця виявилися не 
через   відрахування студентів-боржників, а за дуже важливими 
причинами: дві студентки пішли в декретну відпустку, один 
студент перевівся в інший ВНЗ у зв’язку з переїздом. Маючи 
однакову кількість балів, конкурсанти змагалися ще й в іншій 
площині. Міжфакультетською комісією ФЕП та ФМФ була 
проведена рейтингова оцінка показників участі студентів у 
різних сферах студентського життя. В цій сфері діяльності 
не знайшлося рівних трьом «феповцям». Це Ольга Сопіна, 
гр. ЕК-04, Катерина Москалець, гр. ЕК-04 та Сергій Бугрім, 
гр. ЕП-04-2. Ми запросили цю трійцю теж висловитися на 
сторінках газети: «Колоритне й  таке різноманітне життя 
студентів завжди є таким привабливим для реалізації свого 
життєвого та інтелектуального потенціалу. І немає значення, 
співак чи актор, студент чи викладач, відмінник навчання чи 
активний громадський діяч — ти Людина, якій небайдуже 
теперішнє та майбутнє, й яка йде до своєї поставленої мети. І 
якщо раптом через низку обставин, які завадили тобі отримати 
можливість навчатися на бюджетній основі, це не  проблема, 
бо, якщо ти найкращий, ти завжди будеш залишатися ним. А 
надання такої можливості в нашій академії  лише підкреслює 
твої досягнення у такому різнобарвному й цікавому світі 
студентського життя.»

Вітаючи студентів регіону з Днем студента під час 
«прямого» ефіру, ректор академії Володимир Іванович 
Пожуєв підкреслил наступне. «Приємно констатувати, що для 
багатьох студентів вища освіта — не черга, в якій вони стоять 
за дипломами, а можливість отримати головне — знання та 
вміння їх здобувати, творчо мислити, прагнути пізнавати 
незвідане, висувати перед собою досяжну мету та добиватися 
свого. Саме таким і має бути кредо сучасного студента».

З нагоди Міжнародного дня студента вітаємо вас зі святом, 
зичимо творчого натхнення, наполегливості та успіхів у всіх 
добрих починаннях, здійснення усіх юначих мрій і життєвих 
планів. Нехай ваші молоді серця наповняться святковим 
настроєм і радістю.

Щастя, злагоди й любові, дорогі студенти!

Редактор газети «Академія» 
Н. А. Юсупова

УВАГА
7-8 грудня 2007 р. відбудеться Всеукраїнська науково-методична

КОНФЕРЕНЦІЯ “Кредитно-модульна система підготовки 
фахівців”.

Порядок денний: - реєстрація учасників: 07.12.07 9ºº-10ºº, ауд.214, 
лаб.корпус ЗДІА. Пленарне засідання: 07.12.07 10ºº- 12ºº, ауд.214
Робота секцій: Реалізація принципів і завдань Болонського процесу 

у викладанні дисциплін гуманітарно-економічного напряму 
07 грудня 2007 р.   13ºº-15ºº. 08 грудня 2007 р. 10ºº-12ºº, ауд.41.

 Упровадження кредитно-модульної системи підготовки фахівців при 
викладанні дисциплін інженерного напряму

07 грудня 2007 р. 13ºº-15ºº, 08 грудня 2007 р. 10ºº-12ºº, ауд. 214 
Екскурсія по академії — 7 грудня з 15ºº-16ºº.

Оргкомітет

«Обласний центр патріотичного виховання молоді» Запорізької 
обласної ради проводить 13-14 грудня Всеукраїнську науково-
практичну конференцію «Патріотичне виховання молоді: 
актуальні питання теорії та практики», де будуть працювати 
наступні секції: 

1. Патріотичне виховання та традиції козацького виховання.
2. Військово-патріотичне виховання та краєзнавство в аспекті 

патріотичного виховання молоді.
3. Історико-культурне виховання та краєзнавство в аспекті 

патріотичного виховання молоді.
4. Вплив масової культури та ЗМІ на формування свідомості 

молодої людини.
5. Правове виховання, декриміналізація та соціальна робота.
6. Екологія. Здоровий спосіб життя в аспекті патріотичного 

виховання.
За довідками звертатися до ВВР (к. 52), тел. 223-85-41.

Анекдот недели...
 — Послушайте, —
взрывается преподаватель, 
— я вам уже третий раз 
ставлю тройку. Почему 
вы не учитесь?! В конце 
концов, от учения еще никто 
не умирал! 
 — Я знаю, — говорит 
студент, — но лучше не 
рисковать.
   



Стор. 6 “Студгородок”. Ми та світ 

24 жовтня відбувся конкурс-огляд 
гуртожитків ЗДІА

У день проведення огляду студенти зустріли комісію у 
повній бойовій готовності. В гуртожитку №1 мешканці 
пропонували підкріпити свої сили млинцями з чаєм.

У гуртожитку №2 нам зробили приємний сюрприз у вигляді 
колективного фото мешканців квартири з Володимиром 
Івановичем. В обох гуртожитках нас приймали гостинно.

Під час проведення підсумків студенти квартири №15, 
гуртожитку №2 запропонували солодкий макет у вигляді 
торта майбутнього гуртожитку, який особисто приготувала 
Анна Пасечник, гр. ВВ-05-1, гурт.№2, квартира №15.

За результатами проведення цього конкурсу у 2007 році 
визнали переможцями по академії наступні квартири:

1 місце: Савінову Марину, гр. Ф-04-1, гурт. №1, квартира 
№12; 

Альошина Сергія, гр. ФБМЕ-03-1, гурт. №2, квартира 
№21.

2 місце: Шпирну Олену, гр.. ПБЦ-03-1, гурт. №2, квартира 
№14;

Пасечник Анну, гр. ВВ-05-1. гурт. №2, квартира №15.
3 місце: Люштайкіну Катерину, гр. ЕК-ОЗс, гурт. №2, 

квартира №30;
Васильченка Олександра, гр. ОіА, гурт. №2, квартира 

№31
 та кімнати:
1 місце: Калугіна Андрія, гр. ЕС-06-1, гурт. №1, квартира 

№14/6;
Єрмакова Дмитра, гр. МН-07, гурт. №2, квартира №4/2; 

Василенко Дар’ю, гр. ВВ-06.
2 місце: Монастирну Дар’ю, гр. ЕП-05-03, гурт. №2, 

квартира №29/3;
Поліщук Марину, гр. ЕП-05-1.
3 місце: Шастуна Гліба, гр. МЧ-06-1, гурт. №2, квартира 

№6/3; Малахова Максима, гр. МК-03.
За сумлінне виконання обов’язків, підготовку квартир та 

кімнат до огляду-конкурсу винесли подяку та нагородили 
грамотами Мироненко Юлію (гр. Ф-04-2) — голову 
студентської ради гуртожитків; Ситого Віталія (гр. ГЕ-
ОЗм) — заступника голови студентської ради гуртожитків; 
членів студентської ради гуртожитків: Ситого Павла (гр. ГЕ-
03), Бейдик Злату (МП-06-2), Бринзу Альону (гр.Ф-04-2), 
Козлову Ольгу (гр. ВК-04-1).

Квартир-переможниць чекатиме капітальний та поточний 
ремонт загальних приміщень, санвузлів та душових кабін 
зі заміною сантехнічного обладнання, каналізаційних та 
водопровідних труб на металопластикові труби.

В кімнатах, які посіли призові місця буде виконано ремонт 
твердого інвентаря самоклійкою плівкою та заміною 
меблевої фурнітури.

Вітаємо переможців!!!
Злата Бейдик, МП-06-2

Фото дивиться на стор. 11 

 

Анекдот «в тему»: 
Идет мужик с работы через кладбище. 

Навстречу худющий дядечка:
— Мужик, ты когда-нибудь донором был?

— Не-а…
— А придё-ё-ё-тся…
Всё. Можно смеяться.  

Этот короткий анекдотец мы припомнили в связи с тем, что 15 
ноября в «инженерке» можно сказать «на-ура» прошел День донора. 
Судя по толпе желающих (см. фото на стр. 12), важностью этой акции 
прониклись все. Или почти все. 

Сразу же к цифрам, поскольку лирическую часть все желающие могли 
увидеть в телерепортажах каналов «Алекс», «ТВ-5» и «Запоріжжя» и 
прочитать в газете «Индустриальное Запорожье» за 16 ноября. 

Итак, кто и сколько. ФЭЭ непобедим — 53 донора крови!!! В 
вопросах милосердия, волонтерства, участия в других добрых делах с 
ним может посоревноваться, разве что МТФ, от этого факультета сдали 
кровь 14 доноров. Далее по убывающей: ФСВР — 12; ФИТ — 11;  МФ 
и ФЭЭТ — по 10 доноров; ФМФ — 7. Из общего числа доноров ЗГИА 
(123 человека) пятеро — преподаватели. Двадцати одному студенту 
отказано в почетном праве сдавать для  людей кровь по состоянию 
здоровья (простуды и прочне болячки). Напомним, что все участники 
акции получили небольшое денежное вознаграждение и право на 
бесплатную путевку в санаторий-профилакторий ЗГИА. Теперь бы 
самое время сказать, подобно некоторым режиссерам: “Всем спасибо, 
все свободны”. НО… небольшое послесловие.

На сегодняшний день донорское движение служит основой получения 
безопасной крови, поскольку характеризуется намного низшими 
показателями инфицирования болезнями, которые могут передаваться 
при переливании крови (прежде всего вирусы ВИЧ и гепатита).

Среди нынешних доноров много молодежи. Есть надежда на то, что 
новое поколение доноров крови гордо будет нести святую миссию — 
отдавать свою безопасную кровь для использования ее там и тогда, где 
и когда она необходима, для спасения человеческой жизни.

Редактор газеты Н. Юсупова

Післямова до конкурсу-огляду
Нещодавно завершився конкурс-огляд гуртожитків ЗДІА та 

його кімнат. Було проведено безліч робіт для надання кімнатам 
та квартирам відповідного вигляду. Конкурсантидуже 
хвилювалися, щоб стати першими та найкращими. Це відчуття 
не оминуло й кімнату 8/8 гуртожитку №2, де проживає троє 
дівчат: Марина, Тетяна та Наташа, які минулого року зайняли 
перше місце та отримали грамоту за найкращу кімнату на 
металургійному факультеті. 

«Взагалі-то ми не дуже багато докладали зусиль, щоб 
привести кімнату в належний вигляд, — розказала Наталія 
Лях. — Тому що ми бережно ставимось до своїх речей та 
майна, так як доведеться жити в цій кімнаті ще не один рік. 
Але попрацювати таки довелося: озеленити кімнату, дещо 
поскладати, помити. Звичайно, ми хотіли посісти знову 
перше місце. Та нажаль, сталося так, що багато часу пішло на 
оглядини першого гуртожитку й комісія не змогла потрапити 
до нас. Але ми чекаємо їх у будь-який час. Нехай приходять 
— нам соромиться нічого».

…Студенческий сенат поздравлял студентов «Инженерки» 
с Днем Студента аж 19 ноября — то есть уже после апогея 
празднования…

Так вот, на большой перемене мы предложили студентам написать 
на так называемых «Стенах откровения» (ватманские листы на стенах  
л-корпуса) свои впечатления после празднования Дня Студента. 

Итак, мы задали 3 вопроса, на которые (кстати без цензуры) 
можно было дать ответы:

- За что ты любишь инженерную академию?
Самые оригинальные ответы: «За ее клевых студентов», «За то, что 

в ней весело учиться и сдавать сессию», «За кафедру ВВ и ее клевых 
преподавателей», «За то, что она самая-самая лучшая», «За научную 
гениальность», «За студ.клуб», «За столовую»

- Как ты провел День Студента?
The best: «Орбита-диско 80-х», «Писал конспект по констру-

ированию», «На вечеринке во Дворце Спорта», «Плохо – не помню 
всех подробностей», «И отгулял я день студента, не помню где, не 
помню как, но оторвался обалденно и в голове моей бардак…»

Мы еще раз поздравляем ВСЕХ-ВСЕХ-ВСЕХ студентов с нашим 
праздником!!!!!!

И, беря во внимание растущую популярность «Стен откровения», 
торжественно обязуемся вывешивать их каждый месяц на ваше 
растерзание! 

Ждем вас с предложениями и идеями по поводу «Стен» в 
Студенческом сенате-Л602

Татьяна Чубарь, 
студенческий мэр Запорожья 


